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Spørgsmål 

Mener ministeren, at det fremmer innovation og udvikling af nye miljøvenlige produkter, 

når miljøvenlige engangsprodukter, som er mere bæredygtige, rammes ekstra hårdt af tre-

doblingen af afgiften på engangsemballage, fordi afgiften er vægtbaseret. 

 

Svar 

Indledningsvist bemærkes, at miljøvenlige engangsprodukter ikke nødvendigvis er mere 

bæredygtige end plastik, da vurderingen afhænger af mange faktorer, herunder håndtering 

af produktet, når det bliver til affald.  

 

I forlængelse heraf har forhøjelsen af emballageafgiften på engangsservice til formål at 

mindske forbruget af engangsprodukter uanset materiale for dermed at mindske affalds-

mængderne og brug-og-smid-væk-kulturen. Afgiften har således ikke til formål at fremme 

innovation og udvikling af nye miljøvenlige produkter. 

 

Det følger dog af aftalen om finanslov for 2020, at det skal undersøges nærmere, om det 

er muligt at differentiere afgiften til fordel for fx bæredygtige produkter. En sådan even-

tuel differentiering forudsætter, at mængden af affald ikke samlet set øges, og at de admi-

nistrative omkostninger står mål med en eventuel miljøgevinst. Det er forventningen, at 

undersøgelsen heraf afsluttes i 2020. 
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